



EKAINAK 4 DE JUNIO

19:00

GATIKAKO GAZTETXOKOA

SCHÖNAUTIK GATIKARA

hacia la transición energética

Presentación de Gure Energia

Proyección del documental “El espíritu de Schönaus”

Dinámica: De Schönaus a Gatika





SCHÖNAUTIK GATIKARA: hacia la transición energética

Ekainak 4 de junio
19:00
Gatikako Gaztetxokoa

1986ko apirilaren 26an, larunbata, inoizko istripu nuklearrik handiena gertatu zen Txernobilaren (Ukraina).

Urte hartan bertan, handik 2000 km-ra, Alemaniako Schönaud herrian, ezbeharraren inpaktuak hunkituta, elektrizitatea ekoizteko modu horren arriskuez ohartarazteko informazio-guneak sortu zitzuten hainbat herritarrek. Ondorengo urteetan, kontsumoa murritzeko askotariko ekimenak gauzatzentz ahaleginu ziren, bai eta eredu energetikoa arriskutsu eta kaltegarri horren ordezko alternatibak sustatzen ere.

Alternatiba horien artean, hainbat proposamen egin zizkioten konpainia elektrikoari: elektrizitatea energia nuklearrik gabe sortzea eta, energia aurreztea saritzear aldera, tarifetan aldaketak egitea. Konpainiak ez zuen urteetan ezer erantzun, beraz, herritarrek amets egitera ausartu egin ziren. Egoerak aurrera ez atzera egiten ez zuenez, herritarren talde batiek erronka are zailagoari ekin zion: herritarrek euren konpainia elektrikoa sortzea.

Helburu utopiko hura lortzeko, ideia hedatzeko eta monopolioa hausteko gai izan behar izan zuten, lobbien aurkaritzari eta presio politikoei aurre egink. Horrela, bada, eta 11 urtez haien autonomiaren alde eta eredu energetikoa aldatzearen alde borrokatua eta gero, azkenean ere, helburua erdietsi zuten: EWS herritarren kooperatiba eratzea. Energia komunitarioaren adibide arrakastatsuenetako bat bilakatu da nazioartean, harrezkero. Gaur egun, herritarrek sare elektrikoa kudeatzen dute eta energia berriztagarria bultzatzen, demokrazia energetikoa oinarrituta.

2018. urtean, eta Alemaniako herri horretatik 1500 km-ra dagoen Gatika honetan, izango al gara amets egiteko bezain ausartak?

El sábado 26 de abril de 1986, se produce, en la central de Chernobil (Ucrania), el mayor accidente nuclear hasta la fecha.

Ese mismo año, a 2000 km de distancia, varios vecinos y vecinas de la localidad alemana de Schönaud, afectados por el impacto de la catástrofe, comenzaron a crear puntos informativos en los que alertaban de los peligros de este tipo de producción eléctrica. Durante los siguientes años llevaron a cabo distintas iniciativas para reducir el consumo eléctrico, incentivando alternativas a ese modelo energético tan peligroso y nocivo.

Entre las alternativas, propusieron a la compañía eléctrica peticiones tales como desarrollar una generación eléctrica libre de energía nuclear y aplicar modificaciones tarifarias para premiar el ahorro de energía. Ante un silencio de años por parte de la compañía, un grupo de vecinos y vecinas se atrevió a soñar y se planteó un reto más difícil todavía: crear su propia compañía eléctrica.

Para conseguir aquel utópico objetivo, deberían ser capaces de extender la idea y de romper el monopolio energético, enfrentándose a la oposición de los lobbies y las presiones políticas. De esta manera, y tras 11 años de lucha para impulsar un cambio de modelo energético, alcanzaron su meta: fundar la cooperativa ciudadana EWS, exitoso ejemplo internacional de energía comunitaria. En la actualidad, la ciudadanía es la que gestiona la red eléctrica, y promueve la energía renovable dentro de las bases de la democracia energética.

En el año 2018 y a 1500 km de ese pequeño pueblo alemán, en Gatika ¿nos podemos atrever a soñar?